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Rakvičané na slovíčko... 

Zvolili jsme své zástupce do poslanecké 

sněmovny. Splnili jsme svoji občanskou povinnost. 

Využili jsme svého občanského práva určit ty, kteří 

budou spravovat naši zemi a mají nám vytvářet 

podmínky pro náš život. Měli jsme širokou volbu a 

dost slibů. 

Volili jsme správně? Srovnáme-li volební 

výsledky v Rakvicích s výsledky v našem okrese 

(volilo v něm 68 měst a obcí) a i s výsledkem 

celostátním, ukazuje se, že výsledky voleb i v 

Rakvicích potvrzují, že chceme, aby se v cestě 

nastoupené po roce 1989 pokračovalo. 

Volební výsledky v Rakvicích ukazují, že od 

nás dostaly své hlasy ty strany a lidé, kteří nesli tíhu 

přeměny (transformace) našeho státu a kteří nám 

získali respekt i ve světě. 

Z dosavadních koaličních stran dostala v Rakvicích 

ODS nejvíce hlasů. Rakvičtí voliči ji dali 32,52 % 

hlasů, zatímco v celém okrese dostala 25,86 % a 

celostátně 29,62 % hlasů. V okrese jsou Rakvice na 

čtvrtém místě. ODA dostala 7,9 %, zatímco v okrese 

7,04 % a celostátně 6,36 % hlasů. Kandidáti KDU- 

ČSL dostali v Rakvicích jen 7,82 % hlasů, avšak v 

okrese Břeclav to bylo 12,43 % a celostátně 8,08 %. 

Vzhledem k tomu, jakou úlohu tato strana dříve v 

Rakvicích hrála, nutno to označit za její neúspěch. 

Stejně jako v celém státě dostala se i v Rakvicích do 

popředí ČSSD. Tato dostala v Rakvicích 23,70 %,v 

okresním průměru to bylo 21,70 %, ale celostátně 

26,44% hlasů. Z ostatních stran se nad pětiprocentní 

hranici dostaly v Rakvicích tři strany. KSČM, SPR- 

RSČ a Důchodci za životní jistoty. KSČM dostala v 

Rakvicích 7,14%, což je o 3,19% hlalsů méně než je 

celostátní průměr. Sládkovci dostali v Rakvicích 

6,13% hlasů a DŽJ 5,54 % hlasů. Strany, které ve 

volbách v roce 1992 přišly s myšlenkou samostatné 

Moravy a Slezska vtěchto volbáchi v Rakvicích zcela 

propadly. Vždyť MHSMS-MNS volilo 27 občanů 

(2,26 %), MNS-HSMS 21 občanů (1,76 %) a ČMUS 

jen 10 občanů z 1189 odevzdaných hlasů. Volilo ji 

tedy ani ne jedno procento. 

Volby jsou za námi. Zbývá nám nyní sledovat, 

jak si zvolení budou počínat, co pro nás udělají. 

Zdálo by se, že ve stínu voleb ustalo ostatní 

dění. Není tomu tak. Jsme národ pracovitý. Volby 

neunavily naše pracovní úsilí. Letos příroda (dlouhá 

zima, podmáčená pole) způsobila zemědělcům 

starosti. Musí dohánět tím způsobené zpoždění 

setby a dalších prací. Musí měnit i rytmus práce, 

zvýšit úsilí, aby dosáhli nezbytných výsledků. Do 

jisté míry zastínila volby skutečnost, která si zaslouží 

zmínku. Je to skutečnost, že se škola a její učitelé 

vracejí k tradicím, více pracovat na úseku kulturní 

činnosti. Svědčí o tom akce, které sev poslední době 

uskutečnily, 

Nelze přehlédnout ani potěšující zjištění, že 

rakvická chasa hledá i vlastní cestou finanční 

prostředky, aby uspořádala důstojné hody. Konečně 

iobnovenítradice Božího Těla svědčí o něčem novém 

vRakvicích. 

redakční rada 
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OBEC 
S ukončením pololetí přikládám stručnou rekapitulaci 

plnění plánovaných akcí letošního rozpočtu. 

Dlouhá zima a špatné počasí z jara zbrzdily dokončení 

zimní akce - kanalizační stoka přes areál ZD. Kanalizace je 

V provozu, zbývá provést přeložku plynu v ul. Družstevní a 

položení asf. koberce na příjezdové komunikaci a parkovišti 
u ZD (bude zhotoveno současně při akci "vozovka Ulička I" 

v letošním roce). 

Ktermínu60. výročí tragédie na řece Dyji bylo zbudováno 

firmou Ekoingstav parkoviště u hřbitova a opravena márnice. 

Za složitých podmínek (vysoký stav spodní vody) bylo 
zahájeno dobudování ČOV. Nadměrné jarní srážky potvrdily 
nutnost dokončení dešťové přečerp. stanice a dešť. zdrže 

- tato akce je v současné době před dokončením. 

Přestože jsou v obci vytvářeny stále lepší podmínky pro 

likvidaci odpadu - zahájen svoz separ. odpadu, nově 

zbudované přístřešky na kontejnerové skládce - jsou mezi 

námi ještě jednotlivci, kterým vztah k životnímu prostředí 
stále nic neříká. Proto ještě dnes se najdou "černé skládky" 

na Trkmanských, Půlhonech apod. 

Naopak chci na tomto místě poděkovat místním 

rybářům, kteří pomohli přizahájení Programu obnovy zeleně 

v okolí obce a provedli výsadby 2000 keřů a 300 stromu 

hlavně kolem šutráku na Trávníkách. Věřím, že i ostatní, 

DNES 
zejména uživatelé okolních pozemků, budou toto úsilí 

respektovat a nezničí tuto zeleň pro příští generace. 

Zejména starší občané uvítají jistě zprovoznění pěší zóny 

mezi Zahradní a Dolní ul., která je v těchto dnech před 

dokončením. Rovněž rakvická chasa si zaslouží dík, za úsilí 

přispět na krytí nákladů na opravu tanečního parketu ve 
dvoře Sokolovny (Železný šrot- 9tis. Kč), ataké pracovníkům 

Ekoingstavu za rychlé provedení této původně neplánované 

akce. Chasa chce vyzvat ještě místní podnikatele k finanční 
podpoře této akce, k této žádosti se rovněž připojuji. 

Obecní zastupitelstvo podpořilo další aktivity podnikatelů. 

V prostoru Trávníky byly prodány pozemky firmám LIMACO 

spol. s r.o. a FLEK spol. s r.o. pro zbudování nových 

provozoven. V prostoru u šutráku zahájil provoz občerstvení 

p. Minařík. věřím, že zájmu nejen místních občanů o 

spolupráci s místní organizací TJ Sokol a případně s obcí 

se podaří dobudovat sportovní areál. 

V současné době je připravováno zahájení výstavby MŠ. 
Rozhodnutím zastupitelstva bude brát na tuto akci obec 

úvěru Komerční banky a.s. se splatností do pololetí r. 2000. 

Dále bude zahájena výstavba 3 půdních bytů na bytovce č. 

578 a kanalizace v ul. Horní. 

Petr Vajbar., starosta 

Jaké b yly Volby 96 V kokvicích? 

Svýsledky parlamentních voleb v Rakvicích jste se měli 

možnost seznámit v našem úvodníku. Chtěl bych se proto 

podívat na volby v naší obci s trochu jiného pohledu. 

Pohledu člena volební komise a občana. 

To, co na první pohled upoutalo mou pozornost bylo, s 

jakou odpovědností lidé k volbám přistupovali. 
Krátce řečeno, pro drtivou většinu občanu byly volby 

svátkem. Svědčí o tom nejen vysoké procento voličů 

(73,5 %), ale i "sváteční" oblečení a nálada, která průběh 
voleb provázela. Na lidech bylo zkrátka vidět, že volit 
nemusejí, ale chtějí. Důkazem je i tc, že první den odvolilo 

více než 50 procent oprávněných voličů. Odpovědný přístup 

k volbám dokazuje i velmi malé procento těch, kteří neznali 

vlastní techniku volby. 

Ze statistiky voleb v Rakvicích vyplynulo, že mladší 

generace přistoupila k volbám o malinko zodpovědněji. 

Pokud bychom vzali věkovou hranici 45 let jako zlomovou, 

tak mladších volilo 78 procent a starších asi 70.5 procenta 

oprávněných voličů. 

Velmi zajímavý je pohled na posun volebních preferencí 

oproti minulým volbám. Pokles preferencí pro KSČ o více 

než 3 procenta a prudký pokles preferencí pro tzv. 
promoravské strany a hnutí o mnohém napovídá. A toi přes 

to, že většina těchto voličů dala své hlasy ČSSD. Konečný 

výsledek parlamentních voleb v naší obci byl pro mnohé z 

nás velmi příjemným překvapením. Vždyť více než 48 

procent hlasů pro současnou vládní koalici je jasným 

důkazem souhlasu našich občanu s dosavadní vládní 

politikou. 

Pavel Suchánek 

Informace představenstva ZD Rakvice o problematice 
podmočených a zamokřených pozemků v k.ú. Rakvice v letošním roce 

Letošní rok se řadí mezi extrémní, pokud se týká 

problemtiky podmoku a zamokření katastrálního území 
Rakvice. Podmáčení a zamokření pozemků se dotýká více 

než 600 ha pudy, na níž hospodaří zemědělské družstvo a 

soukroměhospodařící rolníci. O stavu v katastru byly pořízeny 
fotografické snímky z letadla a ty budou dokladem toho, jak 

až nepředstavitelná byla v letošním roce situace na našich 

polích. 

Vzhledem k tomu, že družstvo obhospodařuje největší 

plochu katastru, bylo iniciátorem snahy po zveřejnění a 

řešení tohoto stavu. Úvodní jednání se uskutečnilo v ZD 

29. 5. za účasti zástupců OÚ ministerstva zemědělství, 
Pozemkového fondu ČR v Břeclavi, Povodí Moravy, Lesů 

ČR, Pozemkového úřadu, referátu životního prostředí OÚ 
Břeclav, Státní meliorační správy, Agrární komory v Břeclavi, 

ZEPRO a.s. Přítluky, Soukromě hospodařících rolníků a OÚ 
Rakvice. 

Zástupce ministerstva zemědělství, ing. Lubal, projevil 

snahu o řešení konkrétní situace v letošním roce, formou 
mimořádné podpory od ministerstva financí na základě 

individuelních žádostí, které OÚ MZe v Břeclavi podpoří. 

Svou roli musí v budoucím období sehrát Státní meliorační 

správa, která by měla být garantem perspektivních opatření 

- funkčnost melioračních zařízení apod. 

Pozornostje třeba věnovat případné přebonifikaci některých 

pozemků. 

Při řešení této problematiky by nemělo docházet k úbytku 

orné půdy, citlivě musí být přistupováno ke stavu životního 

prostředí, spolu s obecním úřadě je třeba zpracovat koncepci 

zásahů do krajiny. 
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Dbátjetřebataké na řádné technické využití Novomlýnských 
nádrží se snahou po vzájemném chápání poslání 
jednotlivých institucí. K problematice se vyjadřovali všichni 

přítomní. 

O snaze skutečně problematiku řešit, svědčí | to, že 

proběhlo další jednání a zjišťování škod, které byly způsobeny 

na porostech družstva i soukromníků, za účasti zástupců 

OÚ MZe, Okresního úřadu v Břeclavi a UKZUZu. 

Letošní rokje opět dokladem toho, že vodohospodářské 
úpravy našeho katastru nejsou dokončeny, že jsou 
podstatné rozdíly mezi hodnotou a využitím pozemku v 

různých tratích, že je obtížné na některých z nich hospodařit 

a dokonce je vůbec využívat i když je ze všech uhrazován 

stejný nájem a jejich daňové zatížení je stejně vysoké. 

představenstvo ZD RAkvice 

šroměny ZZ/ 
Místopis Rakvic a jejich obyvatelé 

Nejstarší dochovaný místopis Rakvice je zachycen 

vdíle "Topographie von Markgrafthum Máhren"(Místopis 

Markrabství Morava), vydaném ve Vídni v roce 1793. 

Jeho autorem je Schwoy. V tomto díle je o Rakvicích 

napsáno: "Rakvice, ves náležitá k statku pavlovickému, 

hodinu cesty na sever od Podivína, s nově zřízenou 

lokalií (farností) a dvorem. Vesmá 163domů, 165 rodin, 

928 obyvatel, má 36 a 34/64 lánu, vtom 1600 jiter nejlepší 

orné půdy, na 1000 jiter luk, na 100 jiter vinohradů a na 

400 jiter pastvin" 

Vtopografi Řehoře Volného (benediktinského mnicha 

rajhradského kláštera) nazvaném "Die Markgrafschaft 

Máhren" (Markrabství Morava), která byla vydánav roce 

1846 v Brně, tu souvislosti s popisem pavlovického 

statku uvádí o Rakvicích například, že "potok vytékající 

z Kobylského jezera hnal Trkmanský mlýn o čtyřech 

složeních, u něhož býval Trkmanský rybník (vroce 1846 

již vysušený) přeměněný na louky". VtopografiiVolného 

se píše: "Hory Trkmanské dávaly výborné víno. V 

Rakvicích byla jedna židovská rodina. Dále tu byla škola, 

chudobinec a porodní bába. V panském rakvickém 

dvoře byl chov ušlechtilých ovcí, panský les u Rakvic 

tvořil zvláštní revír. Přes Rakvice vedla silnice z Kobylí 

přes Pavlovice na Lednici." Výslovně se v této zprávě 

píše: "Rakvice, 3/4 hodiny jižně od Pavlovic na úpatí 

vinné hory v rovině, která se rozkládá na celé hodiny 

cesty přes úrodná pole alouky, čítá v 200 domech 1048 

obyvatel (510 mužů a 538 žen), kteří sami sebe - 
podobně jako obyvatelé mnohých sousedních obcí této 

krajiny nazývají Hanáky a rozeznávají se od obyvatelstva 

sousedních panství i krojem, který nemá nejmenší 

podobnost s hanáckým. Ves má lokalii, která byla 

zřízena 1785 náboženskýmfondem, podjehož ochranou 

spolu se školou také jest náležitou k Podivínskému 

děkanství. Kostel je zasvěcen sv. Janu Křtiteli, má tři 

oltáře a byl zdejším lokalistou Antonínem Janků (zemřel 

5.dubna 1836) vnejnovější době opraven a ozdoben. Týž 

dobrodinec a vzornýduchovní zlepšil okolí lokality a jeho 

příslušenství akonal obyvatelstvu velké služby za cholery, 

která zde hrozně zuřila. Mimo to jest tu panský dvůr, 

který byl po ohni r. 1802 ohnivzdorně vystavěn pro 1000 

ovcí (ve dvoře bydlíilesní adjunkt) a palírna." 

Řehoř Volný v jiném svém díle "Církevní topografie 

Moravy", vydaném vBrně 18520 Rakvicích píše: "Rakvice 

tvoří samy kuracii, leží 1/4 míle severně od Podivína na 

rovině a patří panství pavlovickému, k okresnímu úřadu 

a okresnímu soudu však do Hustopeče, kde jest i 

poštovní úřad. Počet duší 1365, obyvatel katolických, 

moravského jazyka a 8 židů. Školních dětí 233. Škola 
byla vystavěna r. 1808 na místě staré, roku 1806 

vyhořelé." Jiný souvislejší místopis Rakvic nebyl od té 

doby publikován. Další údaje najdeme pakve Vlastivědě 

moravské vdíle Břeclavsko, vydané v roce 1969 okresním 

archivem pro okres Břeclav v Mikulově. Pokud pak byly 

uveřejňovány místopisné údaje o Rakvicích, šlo o 

jednotlivosti. Ucelené údaje nebyly zpracovány ani 

zveřejňovány. 

Jaký je současný místopis Rakvic, jaká je skladba, 

vývoj obyvatel, jaký je způsob podnikání jejich obyvatel, 

sídlení struktura Rakvic a tak dále? Myslím, že si 

můžeme o těchto věcech dnes říci více, než před 150 

lety mohl zaznamenat mnich Volný. 

Začneme zeměpisnými údaji a dalšími místopisnými 

údaji: 

1. Katastrální výměra Rakvic činí dnes 2178 hektarů. 

Podíváme-li sedo histone, zjistíme, Že výměra rakvického 

katastru sev průběhuletměnila jen málo. Tak například 

na přelomu 19. století a 20. století činila 2170 hektarů, 
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v roce 1950 2168 hektarů. Ze současné výměry 2178 

hektarů představuje zemědělská půda 1874 hektarů. Z 
toho je 1697 hektarů orné půdy, zahrady jsou na rozloze 
16 hektarů. Ovocných sadů byl v roce 1994 jen jeden 

hektar. Z luk, kterých bylo v roce 1900 281 hektarů, 

zůstalo v roce 1994 jen 8 hektarů a pastvin, kterých bylo 
v roce 1900 37 hektarů, zůstalo jen 6 hektarů. Naproti 
tomu došlo k výraznému růstu výměry vinic. Zatímco v 

roce 1900 se vinice rozprostíraly na výměře 47 hektarů, 

činila jejich výměra v roce 1994 146 hektarů. Vzrostla 

tedy jejich výměra více než třikrát. 

Rozloha lesní půdy se téměř neměnila, spíše se 

zmenšila. Zatímco v roce 1900 činila rozloha lesů 24 

hektarů, její rozloha dnes činí 20 hektarů. Vodní plochy 
(tekoucíistojaté vody) zaujímajív Rakvicích 48 hektarů. 

Zastavěná plocha Rakvic představuje 39 hektarů. Ostatní 

plochy, jako jsou silnice, cesty a jiné (mohlo by se říci 

obslužné plochy) jsou na výměře 197 hektarů. 

2. Máme-li popsat současné Rakvice podle jejich 

vzhledu, popsatjejich dominantní budovy, objekty, slohy 

Jejich staveb apod., musíme začít těmi, které vynikají 
svojí výstavností, popř. svojí historickou důležitostí nebo 

i společenským významem. Musíme začít největší 

dominantou Rakvic-kostelem. Tento skutečně dominuje 

obci. Jako církevní stánek, po úpravách provedených v 

letech 1992 - 1994 upoutává pozornost. Jeho základní 

dnešní podobu s pozdějšími dílčími úpravami dostal v 

roce 1700 poKristu. Jeto jednolodní orientovaná stavba 

s kněžištěm pravoúhle ukončeným zákristií při severní 

straně. Kostel má představenu čtverhrannou věž s 

jehlanem v západním průčelí. Je zasvěcen sv. Janu 

Křtiteli. Jeho administrátorem je dnes Mgr. František 

Alexa. Druhou dominantou je škola, postavená v roce 

1882. Dnes je užívaná jako mateřská škola. K nim se 

pojí dnešní budova obecního úřadu. Tato architektonicky 

zapadá nerušivě mezi oba objekty. Náměstí je pak 

lemováno domy, které náměstí stylově dokreslují. 

Odborník by řekl, že v areálu náměstí není stylově 

rušivého prvku. Z budov, které si zaslouží pozornosti je 

třeba uvéstdále faru, Sokolovnu s Besedou a pak trochu 

stranou stojící základní školu. Nelze však ani pominout 

budovu bývalého hostince "U raka", který byl, zejména 

v19. století, stánkem rakvické kultury. Mezivýstavnějšími 

budovami je třeba uvést obchodní dům Universal a 

družstevní sklep. 

Sledujeme-lirůstRakvic od 18.století, kdy máme již 

konkrétní údaje o osídlení, zjišťujeme, že soustavně 

rostly od 30 leté války a růst nezastavily ani války, ať to 

byla pruskorakouská, či první anebo druhá světová 

válka. Tyto války růst nezastavily, protože se Rakvic 

přímo nedotkly. Jak již bylo uvedeno, bylo v roce 1793 

163 obydlených domů. O více než 200 let později, tedy 

vsoučasné době (k 1.červnu 1996), je vRakvicích počet 

obydlených domů 634, to je o 471 obydlených domů 
více, což znamená, Že za uvedenou domu vzrostl počet 

těchto domů téměř o 400 %.K1.červnuletošního roku 

bylo přiděleno jako nejvyšší popisné číslo domu číslo 

824. Z nich však bylo již 55 popisných čísel zrušeno, 

takže současný počet popisných čísel je ve skutečnosti 

769. Srovnáme-li si počet obydlených domů se 
skutečným počtem popisných čísel dospějemek názoru, 

že počettrvale neobydlených domů je 122. Vzhledem k 

tomu však, že z počtu 122 trvale neobydlených domů je 

12domů obydleno jenjako domyrekreační azostatních 

stavebs pňděleným popisným číslem je 13 neobydlených 

proto, že jsou budovy s obytnými místnostmi nad 

sklepem, je skutečně trvale neobydlených domů v 

Rakvicích 97. V současné době počet obydlených 

domůroste. Vycházíme-lize současné sídlení struktury 

Rakvic, vidíme, Že i bytová kultura, která je odrazem 

majetkových možností Rakvičanů, se mění. Staré 
domy, stavěné v minulém století jsou bourány a 

nahrazovány novými. výstavnějšími. Výstavba však 

postrádá jednotný architektonický styl. Proto se v 

Rakvicích setkáváme vedle typických selských domů s 

domy poschoďovými, vilamii činžŽovnímidomy. Rakvice 

ztrácejí charakter zemědělské vesnice. 

3. Podíváme-lise na vývoj obyvatelstva ,jeho skladbu 

v Rakvicích, vlivy na jeho růst nebo pokles, zjistíme, že 

např. v roce 1791, kdy již byla věnována státem větší 

pozornostrozvoji zemědělství měly Rakvice 982 obyvatel, 

v roce 1869, kdy měly 1546 obyvatel, v roce 1930 pak 

dokonce 2403 obyvatel. Tento růstobyvatelstva ukazuje, 

že tu byly příznivé ekonomické atímisociální podmínky 

pro růst populace. Do růstu obyvatelstva zasáhl rok 

1945, kdy Rakvice měly 2399 obyvatel. V tomto roce se 

z Rakvic odstěhovalo 360 obyvatel, kteří obsadili sousední 

německé vesnice a jiná místa, takže v Rakvicích zbylo 

2039 obyvatel. V dalších letech došlo jednak populační 

cestou, jednak přistěhováním v souvislosti se socializací 

zemědělství ke zvyšování počtu obyvatel. V roce 1961 

měly Rakvice již 2256 obyvatel. Od té doby došlo však 

k zastavení růstu obyvatel. Statistická šetření zlet 1970, 

1980 a 1992 to potvrzují. Zatímco, jak bylo uvedeno, v 

roce 1961 činil počet obyvatel v Rakvicích 2286 osob, 

bylo tu v roce 1970 2163 osob, to je méně o 123 osob 

(05,4%). Poroce 1970 tento pokles pokračoval. V roce 

1991 bylo v Rakvicích 2105 obyvatel, ztoho 1018 mužů 

a 1087 žen. Při sčítání lidu v roce 1992 měly Rakvice 

2087 obyvatel, to je o 8,7 % méně než v roce 1961. 

Vyjádřeno v počtu osob došlo v této době ke snížení 

počtu obyvatel o 199 osob. Vyjdeme-li z toho, Že počet 

obydlených domů v Rakvicích mezi lety 1970 a 1996 

vzrostl z 564 na 634, to je o 12,2% a počet obyvatel za 

tuto dobu jen 0 2,4 %, ukazuje nám to, Že se zvyšuje 

obytná plocha na jednoho obyvatele. že Rakvičané 

bydlejí pohodlněji. Tento stav se dále zlepšuje. 

Srovnáme-li si věkové složení Rakvičanů, ukazují 

čísla o věkové struktuře, že od roku 1980 do sčítání 

obyvatelstva v roce 1992 klesá počet dětí a mládeže, 

tedy osob v předproduktivním věku. Prakticky zůstává 

relativně stejný počet lidí, kteří odcházejí do důchodu. 

Počet pracujících občanů (produktivních) však rostl. 
Ukazují nám to tato čísla: V roce 1980 měly Rakvice 
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2169 obyvatel. Ztoho bylo dětí 564 (26 %),v produktivním 

věku, tedy pracujících bylo 1171 osob(54 %)adůchodců 
bylo 434 (20%). V roce 1994 bylo v Rakvicích celkem 

2087 občanů, z toho bylo dětí 397 (19 %), pracujících 

(62 %)a důchodců 397 (19%). Ubylotedy meziléty 1980 

a 1992 7 % dětí. 

V Rakvickém zpravodaji byla již jednou uváděna data 

o národnostním složení rakvického obyvatelstva. Zde si 

proto jenom vsouvislosti s pojednáním osídelní struktuře 

obyvatelstva připomeňme, že podle sčítání lidu v roce 

1992 bylo toto národnostní složení: 797 Čechů, 33 

Slováků, 1264 Moraváků, 6 Rómů, 1 Rusín a 4 občané 

německé národnosti. Poprvé v historii Rakvic se jako 

národnost, a to i vlivem tehdejších politických proudů 

moravských politiků, rakvičtí občané hlásilik moravistům, 

k moravské národnosti. Prohlásili se za "Moraváky". 

Naši předkové byli sice Moravany, hrdými Moravany, ale 

hlásili se k české národnosti. 

4. Mluvíme-li o místopisu Rakvic, je nutné uvést 

údaje ojejich vybavenosti. Úvodem je třeba obecně říci, 

že Rakvice jsoujiž dnes vybaveny tak, že občanům jsou 

poskytovány služby vyžití odpovídající jejich občanským, 

kulturním, sociálním, zdravotním a dalším základním 

potřebám. V Rakvicích je železniční stanice, autobusová 

zastávka, pošta, která také poskytuje finanční služby, je 

tu pobočka České spořitelny, zdravotnické zařízení, 

které slouží i občanům sousedních obcí. Rakvice mají 

obecní knihovnu, která je odborně vedena tak, že plně 

uspokojuje potřeby nejen starších občanů, ale i dětí a 

mládeže, které tu nacházejí literaturu jak prosvé studijní 

potřeby, tak i pro zábavu. 

Svojí prací navazuje i knihovna na tradici rakvického 

knihovnictví. Vždyť již ve druhé polovině 19. století se 

mohly Rakvice chlubitpoměrně velkouknihovnou, kterou 

vybudoval v 80. letech uvedeného století čtenářský a 

pěvecký spolek Žerotín, založený vroce 1866 Josefem 

Eduardem Kornyšlem a nadučitelem Antonínem 

Kubíčkem a později přebudovaný Aloisem Mrštíkem. 

Rakvice majíiřadu zařízení která mohou býtdůstojným 

stánkem rakvické kultury. Je to Sokolovna školní prostory 

v obou školních budovách. Tyto však nebyly zatím 

dostatečně využívány, ato pro určitou pasivitutěch, kteří 

by měli být nositeli kultury a osvěty. Tato "Šípková 

Růženka" se však začíná probouzet a jistě najde brzy 

své uplatnění a uznání. Své místo má: rakvická 

tělovýchova, zatím převážně činná vkolektivních sportech. 

Pro Rakvice tradiční závodní činnost cvičení na nářadí 

však ještě nevstala z popele. Hřiště, která slouží 

tělovýchově, mají svojipotřebnou úroveň. 

V sídelní struktuře Rakvic mají své místo obchodní 

služby, vybrané tržní služby, ubytování. Ale o těchto si 

povíme až v části o podnikání. 

K základním údajům o vybavenosti Rakvic je třeba 

uvést, že Rakvice mají veřejný vodovod, kanalizaci s 

napojením na čístírnu odpadních vod, že jsou 

plynofikovány, mohou se pochlubitdobudovanou fungující 

čistírnou odpadních.vod. 

5. Se změnami v našem státoprávním uspořádání 

souvisíi změna způsobu podnikání. Zavedení systému 

tržního hospodářství uvolnilo soukromé podnikání. 

Přineslo iv Rakvicích závažné změny. Do té doby byla 
zemědělská výroba v podstatě v rukou jednotného 

zemědělského družstva. Vedle něho byli tu jacísi 

podnikatelé vinaři a záhumenkáři. Obchod pak ovládlo 

spotřební družstvo Jednota. Zrušenímtohoto monopolního 

podnikání a vydáním příslušných zákonných předpisů 

se uvolnila iniciativa občanů. V Rakvicích se rozběhlo 

podnikání v zemědělství ,v průmyslové výrobě, stavebnictví, 
obchodě a ubytování, dopravě a spojích, ve vybraných 

tržních službáchive zdravotnictví. Celkem koncem roku 

1995 tu už podnikalo 15 právnických osob a 410 

fyzických osob. Mezi právnickými osobami to jsou 

družstva, společnosti s ručením omezeným a akciové i 

sdružovací společnosti. V zemědělství podnikají jako 

právnické osoby zemědělské družstvo (předseda Ing. 

Tomáš Nečas), které po transformaci je stále největší 

právnickou osobou v Rakvicích. Dále je to Drůbežárna 

Rakvicejako společnosts ručením omezeným (jednatel 

Ing. Jarmila Bartošová), MIAa.s. (míchárna krmiv), která 

pracuje pro ZD Rakvice, Velké Bílovice aZEPRO Přítluky. 

Zemědělskou činnost zajišťuje další právnická osoba 

jsou to jatky ZEPRO z Přítluk. Konečně je to nová 

jednotka Réva pluss.r.o. vedená Bronislavem Průdkem. 

Stavební činnost rakvických organizací provádí 

Ekoingstav a.s. vedená Ing. Alešem Špinarem a Flek 

s.r.o. výstavba interiérů, vedená Antonínem Flekem. 

Obchodní činnostprovádějí Jednota,spotřební družstvo, 

vedené Věrou Smetanovou, MIKRO, veřejná obchodní 

společnost, vedená Oldřichem Krůzou a Radkem 
Průdkem a Medňanský, obchodní společnost, vedená 

Břetislavem Medňanským. Dále průmyslovou činností 

(výrobou potravin) se zabývá LIMACO s.r.o. vedená 

Lubošem Malinkou. Jako akciové společnostiv Rakvicích 

působí pobočka České spořitelny vedená Ludmilou 

Prachařovou a Česká pošta a Poštovní a investiční 

banka vedená Antonií Suchánkovou. 

Podnikatelů jednotlivců v Rakvicích je 410. Ztohov 
zemědělství podniká 175 osob. Z nich je jen 10 rodin, 

které obhospodařují velké zemědělské celky a u nichž 

tato činnost je jediným zdrojem příjmů. Průmyslovou 
výboru v Rakvicích provozuje 74 podnikatelů, z nichž 

však opětje jen několik rodin, které tuto činnost provozují 

tak říkajíce jako velkovýrobu (Ing. Miloš Veselý, Ing. 

Miloš Michlovský, Jan Lukeš a Zdeněk Minařík). 

Ve stavebnictví podniká 37 fyzických osob na 

živnostenský list. Obchodní činnost a ubytování 

provozuje 70 fyzických osob. V dopravě podniká 10 

fyzických osob. 

V jiných tržních službách podniká 27 osob. | ve 

zdravotnictví v Rakvicích došlo k privatizaci. Je ustaveno 

Sdružení lékařů. 5 lékařů už vněm pracuje jako soukromí 
podnikatelé. Jednatelstvím tohoto sdružení je pověřena 

MUDr.Ludmila Herzánová. 

JUDr. Hubert Režný 
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Hodová mašlička 

To chasa z Podluží k verbuňku vyzývá 
a tam vzadu do sklenice 
sklepník víno dolévá - 
zástěru modrou, bílé třaslavice 
každého zvlášť sklenkou přivítá. 
A děvčata v krojích, ta krása krás, 
v půlkruhu červená čekají. 
Kdo přivonět nechtěl by z vás 
k výšivkám barevným potají. 
Sólo hostům vyhlašuje stárek. 
Snad na chvíli usne verbování. 
Do dlaně vloží mně vyšívaný šátek, 

do klopy mašličku pro vzpomínání. 

Ej, koně grošovaní 
pentlemi zdobení 
zajeďte tryskem pod máju. 
Rozhozďte jak luční květy kolem 
barevnost přespolních šohajů. 
Tam koně siví, tu zase hnědáci, 

tu barva žlutá před muzikou defiluje. 
To ukázat se přijeli slováčtí Hanáci 
už pochod jim muzika k přivítání hraje. 
Za chvíli zazáří červenice. 

Zdeněk Pohl 
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Konec hodu 

Hody už končijú, 

hody už končijú, 

zahrajte naposled 

verbuňk a vrtěný. 

Hody už končijú, 

hody už končijú, 

za rok se zas sejdem 

pod májů zelený. 

Hody už končijú, 

hody už končijú, 

naposled do kola 

trumpety volají. 
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Hudba a slova: Zdeněk Pohl 
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Škoda každé kapky 
Strýc Hasil pil v mládí víno z "koštovačky", ve 

čtyřicítce používal "hořčičňák“ ajakléta plynula, nestačila 

ani tato klasická širokými vrstvami používaná nádoba a 

tak po padesátce strýc začal používat sklenici 

"omnijovku". 

"Táto sklínka je na můj břuch akorát. Čím menší 

sklínka, tým menší siludává," říkával, když vyprazdňoval 

třetí půllitrovou sklenici, výrobcem určenoupro zavařování 

ovoce a zeleniny. 

Návštěvy měl strýc Hasiltak rád, jak rád hasil Žízeň. 

Každého 

pohyboval. Pravda, strýc sklenici nikdy neumýval, ale i 

tak se mu ještě nestalo, aby po hladině milované 

tekutiny, která dodávalasílu jeho pažím a bystrý úsudek 

jeho mysli, se promenádoval pavouk, podobný tomu s 

dlouhými,tenkými nohami,ten, kterého můžeme spatřit 

na klidných hladinách rybníků i zaneřáděných kaluží, 

ten, kterému se na Moravě říká "hajzlovej pavúk“. 

Strýc chvíli pozoroval dlouhonohého vetřelce a 

rozhodoval, jak by odstranil toho drzého tvora, aniž by 

utrpěl obsah sklenice. Tu však se naklonil nad sklenici 

a ostrým hlasem 

příchozího 

srdečně přivítal a 

hned ho hostil 

sklenkouvína,jen 

aby ho zdržel, při 

řečiněco nového 

se dozvěděl a 

hlavně to byl pro 

nějdůvodk napití. 

Bylteplý, letní 

podvečer,kdyžse 

dveře u Hasilů 

otevřely a Polda 

Konečný vcházel 

do dvora. Pěkně 

pozdravil, jak se 

na souseda sluší 

a než stačil 

pozdravdokončět, 

už v ruce svíral 

"hořčičňák“. 

rozkázal. "Skrč 

nohy!"“ a hned 

druhou polovinu 

obsahu sklenice 

převrátil i s 

pavoukem do 

sebe. Utřel si 

bradu a spokoje- 

ně prohládil. 

"A je v teple. 

Dobře si vybral. 

Musí uznat, že by 

bylo škoda teho 

Božíhodaru." 

"Já © bych 

chcel enomvědět, 

esli tě poslechl a 

ty nohy skrčil. 

Včíl tě tam bude 

lechtat | tema 

dlůhýma nohama 

"Co nám 

neseš súsede," z vesela ho přivítal strýc Hasil a naléval 

mu nastavenou sklenici. 

"Ále, idu si vypúčitto vaše těžký kladivo. Dovezlsem 

z lesa pařeze, tož bych chcel naštípat dřeva na území, 

pomalu a rozvážně odpovídal Polda Konečný. 

"Kladivo najdem, leží nekde ve stodoli, ale včíl si 

chvílu sedni, šak práca ti neuteče. Prozraď co je novýho 

v dědině a taky posilní svoje tělo, aby to kladivo s tebů 

neseklo," lákal strýc Poldu, ale úplně zbytečně se 

namáhal, protože Polda byl přemluvenej dřív, než strýc 

svůj návrh vyslovil. 

Strýc dolil Poldovi "hořčičňák"“, sobě "omnijovku", 

ťukli si a oba se pochuti napili. Půl sklenice zlatého 

moku chybělo, když strýc odtrhl ústa od jejího okraje. 

Aby zkontroloval kolik ubylo vzácné tekutiny, jeho zrak 

anitak neupoutala výška hladiny, jak tvor, který se poní 

a nebo ti vyleze 

vrchem ven a jak si při obědě odkašleš, skočí ti do 

polívky." Kroutil hlavou Polda. 

"Ať je, jak je. Už se stalo a je na něm, jak se tam 

srovná. Co mu možu opravdu slíbit- Žízeň mětnebude. 

Vím, že je zvyklej na vodu, ale na lepší si určitě rychle 

zvykne." 

Strýc znova dolil po okraj obě sklenice a spokojeně 

se posadilvedle Poldy nalavici u chléva, abysi poslechl 

co je nového v dědině, v politice, co kde se prodává a 

kupuje, jaká bude úroda toho nebo toho, co se čeká za 

počasí, jak slouží zdraví a vůbec, jak jde život. 

Zdeněk Pohl 
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Cervnové ráno 

Když probudí se krajina 

arannírosou dýchá, 

jakoby docela byla jiná, 

tak posvátná, tak tichá. 

Rosnými perlami třpytí se tráva, 

slunce rozdává plno jasu, 

se svými paprsky si pohrává, 

vystavuje svou zlatou krásu. 

V oblacích skřivánek zpívá, 

písnička zalétne nám do oken, 

kam i paprsek sluneční se dívá. 

Je to krásné, když budí se den. 

Jak vodní hladina vlní se tráva, 

když větřík si něžně se stébly hraje. 

Tím vánkem bříza větvemi zamává, 

posílá pozdrav do širého kraje. 

Louka nejhezčí víle podobá se. 

Tráva, jsou její zelené vlásky. 

Všechno se jeví v plné kráse. 

Na trávě svítí hvězdy - sedmikrásky. 

D.M. 

Oznámení 
Dorakvické "Besedy" se 1. června sjely 23 děti ze sedmi 

okolních obcí, aby změřily své pěvecké schopnosti v prvním 

ročníku soutěže nazvané "Na tů našu notečku", kterou pro 

ně ke Dni dětí připravila Základní škola Rakvice. Celá akce 

vyvrcholila slavnostním koncertním vystoupením dětských 

vítězů soutěže, Cimbálové muziky Jožky Severina a dechové 

hudby Hovorané. A kdože sitoz rakvickýchžáků odpoledne 

znovuzazpíval? 

Jitka Tesaříková 

Ondřej Matějka 

Eva Horáčková 

-za první místo v kategorii 1. a2. tříd 

- za třetí místo v kategorii 1. a 2. tříd 

- za první místo v kategorii 5. a6. tříd 

Jana Srmisková -za druhé místo v kategorii 5. a6. tříd 

Vedení Základní školy Rakvice děkuje touto cestou za 

sponzorské dary a pomoc při přípravě soutěže organizacím, 

firmám a občanum: 

AGUA CENTRUM Břeclav s.r.o., Čerpací stanice Rakvice - 
panu Malinkovi, LINEA Břeclav, MIKRO Rakvice, Okresnímu 

úřadu Břeclav, panu Františku Zachovi, Rybářskému svazu 

Rakvice, VIDEOSPOJ Břeclav, Zemědělskému družstvu v 

Kobylí a Zemědělskému družstvu v Rakvicích. 

Setkání s Cernokněžníkem a jeho pokladem 

byla nazvána akce, která proběhla v I. třídě MŠ v 

sobotu 8.6. 1996. Sešli jsme se v 17.00 hodin na konci 

dědiny. Děti, rodiče a paní učitelka. Bylo nás 36. 

Naše setkání vyplynulo s pohádky "Dlouhý, Široký a 

Bystrozraký", kde se s postavou Černokněžníka 

seznámily. Další příběh oněm jsem už dětem rozehrála 

sama. Byl o tom, že Černokněžník chtěl nechat dětem 

poklad, který má schovaný na louce u rybníka. Nedá jej 

dětem zadarmo, musísplnitúkoly, které pro ně připravil. 

Když je děti slyšely, hned se nadchly, že to dovedou, že 

jsou šikovní. Slovo dalo slovo, Černokněžníka jsem 

nakreslila ve velké podobě, akci důkladně připravila a 

mohlo se vyjet. 

Jelo se na kolách. Po cestě na louku plnily děti úkoly: 

házení do koše papírovými koulemi, zamotávání klubíček 

motouzu, určování začátečního písmene ve slově, 

vytleskávání slabik ve slově, vyhledávání kruhu z 

geometrických tvarů. 

Druhou polovinu úkolů plnily až na louce u rybníka - 

určovaly, co je v příběhu o zvířátku dobře a co špatně, 

napodobovaly hlasy zvířat, ukazovaly jakou mají sílu 

v přetahování se s lanem, zpívaly písně a přednášely 

básně. 

Všechny úkoly, které plnily, jim Černokněžník 
kontroloval. Teprve teďjim dovolilpoklad nalouce hledat. 

Radost z pokladu, který našly, byla veliká. Vždyť byl 

opravdu plný zlatých dukátů - čokoládových a 

žvýkačkových. Po rozdání pokladu a upomínkových 

dárků na akcise děti zchladily na zmrzlinovém pohárku, 

který přijel právě včas. 

Pak už nadešla chvíle, kdy tatínci zapálili připravený 

táborák, který měl naše setkání zakončit. Opékané 

špekáčky chutnaly nejen dětem, ale také rodičům. Po 

občerstvení si zasoutěžili také rodiče, kteří ukázali 

dětem, že hrátsi ještě dovedou. A tak za povzbuzování 

dětí si se zavázanýma očima vybírali mezi třemi dětmi 

to své nejmilejší, sbírali vršky od limonády, kdo jich 

posbírá více a závodilise svázanýma nohama- ujítúsek 

vyznačený lanem. Děti byly radostí bez sebe a dbaly na 

to, aby i ta jeho maminka se soutěží zúčastnila. Jak 

jásaly při závodech svých tatínků. 

Byly radostné, spokojené a ani nechtěly věřit, že už 

je čas k domovu, že uplynuly uždvě hodiny a je čas, kdy 

přichází Večerníček. Plni nových dojmů a zážitků jsme 

se rozloučili. 

učitelka 

Miroslava Průdková 
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V dítěti je obsažen celý náš svět, 

v dítěti doufáme nejsilnější 

a nejjasnější nadějí. 

F. Hrubín 

Z činnosti mateřské školy 

Vletošním školním roce bylov MŠ umístěno 62dětí 

ve věku 3-6 let. Rozděleny byly do tří tříd a staralo se 

o ně pět učitelek. Celodenní stravu zajišťovaly dvě 

kuchařky. Personál MŠ pak doplňovalajedna uklízečka. 

Cílem naší práce je, aby každé dítě mělo dostatek 

podnětů pro volnou hru a dostvolnosti v projevech, aby 

se utvářela průbojná osobnost, schopná prosadit se. 

Dítě by se mělo naučit v různých činnostech vše, co 

bude potřebovat při vstupu do ZŠ. 

Starostv posledních letech dělá zejména ředitelkám 

pokles v počtu narozených dětí, který má zatím stále 

sestupnou tendenci. 

Proilustraci uvádím počty narozených dětí v Rakvicích: 

rok 1991 21 dětí 

rok 1992 26 dětí 

rok 1993 23dětí 

rok 1994 20 dětí 

rok 1995 17 dětí 

protože se očekává, že silné populační ročníky 

sedmdesátých let by měly oživitnynější nepříznivý stav. 

To, kolik dětí se rodí a kolik z toho je umístěno v 

mateřské škole má vliv na financování té které školy. 

Od školského úřadu dostáváme dotace na počet dětí. 

Po odečtu nákladů na mzdy nám zůstává zbytek na 
pomůcky. Pro srovnání - zatím, co vloňském roce jsme 

měli85 000Kč na hračky a pomůcky, letos tato položka 

činí 15 000 Kč. Výše uvedená částka byla použita na 

pořízení hraček, audio a videotechniky. Náš provozovatel 

- obecní úřad pak hradí veškeré ostatní náklady na 

vybavení a provoz.V loňském roce nám rovněž pomohl 

tím, že kromě úhrady běžných položek nám umožnil 

koupi. velmi výkonného | a snadno ovladatelného 

vysavače. 

Při práci s dětmi se letos snažil sbor učitelek zajistit 

dětem hodně akcí mimo běžnou činnost. O některých 

jste se mohli dočíst ve zpravodaji ve článcích paní 

učitelky Průdkové. Děti v tomto roce zhlédly 4 divadelní 

představení, měly další 3 besídky ve třídách, malý 

karneval,školní výletdo ZOO, oslavuMDD, předplavecký 

výcvik v břeclavském bazénu. Jestliže vletošnímroce si 

většinu akcí zajišťovaly jednotlivé třídy, budeme mít v 
příštím roce jednotný plán a společné činnosti, neboť se 

konečně dočkáme za rok na jaře nové školky, kde 

budou větší prostory, které nám poskytnou víc možností 

Jak v přímé práci s dětmi, tak v mimoškolním vyžití dětí. 

Osobně si přeji a se mnou jistě pedagogický sbor a 

rodičovská veřejnosi, aby stavba nové mateřské školy 

proběhla v termínu a bez komplikací, protože kdo jiný si 

víc zaslouží vyrůstat v pěkném prostředí, které jak z 

estetického, tak z prostorového hlediska odpovídá 

současným požadavkům, než právě ti nejmenší. 

Na tomto místě určitě patří dík jak starostovi obce, 

tak těm členům OZ, kteří se podíleli na prosazení stavby 

školky. Díky nim se náš dlouholetý sen stává realitou. 

Jana Mikuličková 

ředitelka školky 
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Vážení Rakviča né, 

po delší době se opět setkáváme na stránce 

Rakvického zpravodaje. Rád bych se s vámi podělil o 

radostii strasti, které sebou přináší činnost dětí a rodičů 

ZUŠ v Rakvicích, spojenou s prací YMCA - místní 

sdružení Brno, pěvecké sbory. Jsme na konci 17. 

školního roku hudební školy. 

V končícím školním roce navštěvovali školu celkem 

103 žáci ve věku 5- 23 let. V současné době pracují tři 

pěvecké sbory - Skřivánek, Zpěvanky a vtomto školním 

roce obnovil svoji činnost dívčí komorní sbor, který 

dostal nabídku od obecního úřadu, aby účinkoval při 

svatebních obřadech a vítání dětí. Celkem 8 děvčat se 

pravidelně schází každý pátek večer na zkoušku, kde 

společně nacvičujeme repertoár na zmíněné obřady. 

Zde bych nyní vyzval Vás, vážení Rakvičácí. Rádi 

obohatíme náš program o další Vámi nabídnuté písně, 

či básně. Věřte, že je velice obtížné, zavděčit se 

každému a kritika doma "za záclonou" či na ulici, přece 

nicneřeší. Nejsme sboremlidí uzavřených a zahleděných 

do sebe, rádi Vás kdykoliv uvíťáme mezi námi. Rádi 

budeme spolupracovat s každým, kdo projeví snahu, 

zájem, chuťa výdrž. A co naší pánové a mladí muži? Co 

říkáte založit smíšený pěvecký sbor? Myslím si, že by 

si Rakvice takový sbor zasloužily. 

Děti z pěveckého sboru Skřivánek, to jsou ti 

nejmladší, nám udělaly letos velikou radost. Nejenom 

počtem (21 dětí), ale výkonem, hlavně na vystoupení v 

mateřské škole v Hustopečích. A Zpěvanky? Již čtvrtým 

rokem je ve sboru vytvořena dobrá stabilní parta dětí, 

která je průběžně doplňována dalšími nováčky. O 

bohaté koncertní činnosti se zde nebudu podrobněji 

rozepisovat. Přesto si dovolím vzpomenoutna rakvický 

koncert, který byl pro naši školu svátkem. Letos 5. 

května k nám zavítal vzácný host, pan Ladislav Chudík, 

členčinohry Slovenskéhonárodního divadla v Bratislavě. 

Společné účinkování naších dětí a pana Chudíka bylo 

určitě nádherným zážitkem a po "májovém večeru“, 

napsal pan Chudík dětem do sborové kroniky: "Srdečně 

zdravím, moje spoluúčinkujúce deti, ktoré vytvorili krásný 

rámec pre náš spoločný program. Všetkým želám 

úspech, zdravie a šťastie. A dakujem. Váš Ladislav 

Chudík." Pořad provázel pan Josef Bartoš, moderátor 

Rádia Jih. 

Nesmím pochopitelné zapomenout na naše děti, 

které se učí hře na harmoniku a klávesy. Vždyť už 

jenom proto, že stály na začátku "historie" ZUŠ v 

Rakvicích. A co je zvlášť potěšitelné, dětí stále přibývá 

a tak byl před třemi lety založen akordeonový soubor 

Rak. 

Mohlo by se zdát, že když čtete tyto řádky, že je 

všechno vpořádku a všechno funguje bez výraznějších 

potíží. Vpodstatě je to pravda, ažna párdrobností, které 

Vám někdy dovedou dost znepříjemnit život. V 

posledních pár letech se potýkám s velice malým 

pochopením ze strany těch lidí, kteří rovněž pracují s 

dětmi a práci dětí v hudební škole berou mírně řečeno 

jako druhořadou a podřadnou. A ťa výše nešťastná, už 

výše zmíněná kritika, která, kdyby byla osobní, je vždy 

vítána. Ale ono se to tak rádo všechno "nafoukne“" a 

přidává a kritik se tak stává ve svém okolí zajímavějším. 

čím pikantnější může podat zaručenou zprávu. 

Z toho důvodu je pro mě balzám na duši, když mě 

zastavíte na ulicinebo navštívíte ve škole a Vaše hřejivá 

slova dokáží povzbůdit a posílit do další práce. 

Atak letos pojedeme jižna 11. pěvecké soustředění 

a rakvické děti budou mít svůj přechodný nový domov 

údolí řídky Odry v oblasti Nízkého Jeseníku. Na podzim 

se chystáme se Zpěvankami účinkovat v Polsku. 

Vážení Rakvičáci, na začátku prázdnin Vám přeji 

moc pěknou dovolenou, ve Vaší rodině pevné zdraví a 

spokojenost a v práci hodně peněz. Ať se Vám dobře 

daří a po prázdninách přijdte mezi nás, zazpívat sí, 

zahrát na harmoniku či klávesy a klavír. A vy, moji milí 

a věrní, držte nám palce. 

Václav Peša 

učitel ZUŠ v Rakvicích 
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KOMERČNÍ BANKAO-S- 
expozitura Velké Pavlovice 

Hlavní 666 

PSČ 691 06 

tel: 922511 fax: 922636 

KRÁTKODOBÉ TERMÍNOVANÉ ÚČTY V Kč 
Účty pro právnické osoby, fyzické osoby - podnikatele i pro občany 

Minimální výše vkladu je 5000 Kč. 

Jednorázový vklad na pevný termín je úročen pevnou úrokovou 
sazbou platnou v den otevření účtu. 

Termínovaný účet je možné zvolit ve dvou variantách: 

+ s automatickým obnovením 
+ s jednorázovou splatností 

Vklad lze i předčasně vybrat. 

Nechte lépe zhodnotit své volné finanční prostředky: 

1. pásmo 2. pásmo 3. pásmo 4. pásmo 
od 100 000,00 Kč | od 300 000,00 Kč 

do 99 999,99 Kč | jo 299 999.99 Kč | do 999 999,99 kč | 24 | 000 000.00 Kč 
1 měsíc 7,10 % p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

Splatnost 

2 měsíce 7,10% p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

3 měsíce 7,10% p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

4 měsíce 7,10 % p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

5 měsíců 7,10% p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

6 měsíců 7,10% p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

7 měsíců 7,10 % p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

8 měsíců 7,10% p.a. 8,10 % p.a. 9,20 % p.a. 9,70 % p.a. 

9 měsíců 7,00 % p.a. 8,00 % p.a. 9,10 % p.a. 9,60 % p.a. 

10 měsíců | 7,00 % p.a. 8,00 % p.a. 9,10 % p.a. 9,60 % p.a. 

11 měsíců | 7,00% p.a. 8,00 % p.a. 9,10 % p.a. 9,60 % p.a. 

12 měsíců | 7,00 % p.a. 8,00 % p.a. 9,10 % p.a. 9,60 % p.a. 

Klient může nechat úrok připisovat ke vkladu, čímž dochází k postupnému 
úročení úroků. 

PROVOZNÍ DOBA 
PO-PÁ 8,00h - 17.00h 

11 
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Společenská kronika 
Sňatky: 

RadekNovák | -Svatava Malinková © (Lanžhot-Rakvice) 

Jaroslav Zlámal -Marcela Hrdinová (Rakvice-Rakvice) 

Petr Konečný | - Simona Straková (V.Bílovice-Rakvice) 

Na celý život srdce spoutat mi smíš. 

Narozené děti: 

Osička Martin čp. | 561 

Jáchymková Monika 156 

Cabal Dominik 557 

Vajbar Radek 684 

Obhlídal Vojtěch 654 

Přejeme rodičům radost z jejich dětí. 

Zemřeli: 

Šulová Miroslava vevěku — 72let 

Krůzová Magdalena 70 let 

Valentová Libuše 73 let 

Janošek Josef 88 let 

Kamenský Vladimír, ing. 4 let 

Veverková Vlasta 77 let 

Švástová Jiřina 69 let 

Knézlíková Jarmila 56 let 

Kamenský Vladimír 72 let 

Ptáci zpívají svou píseň pro všechny; pro živé i pro zemřelé. 

Rakvický zpravodaj vydává obec Rakvice. Adresa redakce: OÚ Rakvice 691 03.Vychází čtvrtletně. 

Příspěvky jednotlivých jmenovaných autorů jsou v původním znění. Sestavuje redakční rada. 

Vydáno v Rakvicích 20. 6. 1996. Tiskne: Soukr.tiskárna V. Bílovice. Cena 5,-- Kč. 


